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Bilag nr. 3: Notat med behandling af høringssvar fra fordebat
Byudvikling i oplandsbyer (Bjerregrav, Bjerring, Løgstrup og Møldrup)

Der har været gennemført fordebat fra den 22. november til 20. dec. 2017. Der har ikke været afholdt borgermøder.
Der er kommet 15 forslag, ideer og bemærkninger fra:

Nr. Part/Navn Adresse Postnr. og by Mailadresse
Bjerregrav

(1) 7 beboere ved Herredsvejen 75-81
v/Trine Hyldahl

Herrredsvejen 79 9632 Møldrup trinehyldahl@hotmail.com

(2) Per og Conny Trangbæk Gl. Aalborgvej 33 9632 Møldrup c.trangbaek@gmail.com
(3) Boligselskabet Viborg Amt

v/projektleder Gunnar Grangaard
Brovej 18 8800 Viborg gugr@bsjviborg.dk

(4) Tommi og Inger Andersen
(har telefonisk gjort opmærksom
på tidligere indsendt forslag)

Gl. Aalborgvej 17 9632 Møldrup taauto@pc.dk

(5) Hersom-Bjerregrav Borgerforening
v/fmd Jørgen Mouritsen

Mariendalvej 2, Hvolris 9632 Møldrup jkmouritsen@mail.dk

Bjerring
(6) Per Lunddorf Vindumvej 22 8850 Bjerringbro lunddorf@fiberpost.dk
(7) LE34 v/Sune Iversen på vegne af

lodsejere Helle & Esben Tøttrup,
Vindumvej 28

Fabrikvej 15 8800 Viborg si@le34.dk

Løgstrup
(8) Jens Bak og

Michael Bak
Hjarbækvej 55
Bavnevej 33

8831 Løgstrup jens-bak@live.dk

(9) Niels Jørgen Nør Hestbækvej 255, Svingelbjerg 9640 Farsø nielsjorgennor@gmail.com
(10) Niels Lange Kølsenvej 14 8831 Løgstrup birtheogniels@hotmail.com
(11) Repræsentanter fra Venstre

v/Gudrun Bjerregaard
Brændhøje 4 8831 Løgstrup gudrun.bjerregaard@pc.dk

(12) Allan Tougaard Christensen Villumhøj 57 8831 Løgstrup atc@dge.dk
Møldrup
(13) Beboere på Ahornvej

v/Line Mogensen m.fl.
Ahornvej 46 9632 Møldrup linmog18@gmail.com

(14) Laila og Jørgen Krogh Vestergade 35 9632 Møldrup cafeposthuset@live.dk
(15) Boligselskabet Viborg Amt

v/Gunnar Grangaard
Brovej 18 8800 Viborg gugr@bsjviborg.dk

Resume af forslag, ideer og bemærkninger fremgår af skemaet på næste side. Heraf fremgår desuden forvaltningens bemærkninger og Byrådets svar på, om
forslagene, idéerne og bemærkningerne kan indgå i planlægningen.
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Part Resumé Forvaltningens bemærkninger Byrådets svar
Bjerregrav
(1)
.

(1) foreslår, at reducere arealudlæg nord for
Herredsvejen med ca. 0,9 hektar mod vest (sort
streg) under hensyn til eksisterende ejendomme.

Foreslår i stedet for at udlægge 1 hektar sydvest for
området (grøn streg). Er bekymrede for indgreb i
naturen omkring
Bjerregrav

Det vurderes muligt at tage hensyn til det fremsatte
ønske uden at reducere byudviklingsmuligheden i
Bjerregrav væsentligt.
Forvaltningen foreslår at reducere området nord for
Herredsvejen som ønsket med 0,9 hektar uden at
udlægge yderligere areal sydvest for Herredsvejen.
Derved vil der fortsat være 3,7 hektar nord for
Herredsvejen = plads til ca. 35 boliger (inklusiv det areal,
der allerede er udlagt i kommuneplanen nord for
Herredsvejen – orange streg).

Bjerregrav forventes en positiv befolkningsudvikling på
1,8% frem til 2032. Dette svarer til godt 50 ekstra
borgere.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes, og
vil indgå i planlægningen.
Arealet nord for Herredsvejen ud
for de eksisterende boliger (ca.
0,9 hektar) foreslås ikke udlagt til
nye boliger i et kommende
kommuneplantillæg.

(2) (2) ejerne af jorden nord for Herredsvejen er imod at
frastykke areal til et nyt boligområde.
De er ikke blevet kontaktet herom af
borgerforeningen og har tidligere afstået 7 hektar til
boligområdet ”Rishøjen”.
Ejerne påpeger, at det foreslåede område ligger tæt
op ad deres gård/bolig og vil afskære dem fra adgang
til ejendommens øvrige jord.

(2) gør opmærksom på hensyn til beskyttelseslinjer
omkring gravhøj. En af Bjerregravs styrker er det
kuperede landskab og kig hertil fra byen.

Forvaltningen har foreslået et møde med ejerne for at
afklare deres fremtidsplaner, herunder muligheden for at
tage hensyn til deres adgang til jorder og udsyn til
landskabet i en evt. fremtidig udstykning.

Ejerne har afslået mødet, da de fastholder at de IKKE
ønsker deres jord inddraget.

Arealet ligger naturskønt og centralt ift. butik i
Bjerregrav. Alternative arealer i Bjerregrav er ikke
undersøgt nærmere.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen ikke
imødekommes.

(3) Boligselskabet Viborg Amt tilkendegiver, at de er
positive overfor at opføre seniorboliger i området
nord for Herredsvejen, som ligger tæt på byens
service, handel og transport.
Boligselskabet har venteliste på boliger i Bjerregrav.

Forvaltningen tager tilkendegivelsen til efterretning. Byrådet har besluttet, at
bemærkningen tages til
efterretning. Bemærkningen giver
ikke anledning til ændringer i
planlægningen.
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(4) (4) har telefonisk gjort opmærksom på, at de tidligere
har ønsket et større areal udlagt syd for Herredsvejen
(gul ramme på kort). De ønsker at opføre til 1-2
dobbelthuse.

Det ønskede areal vil være ca. 2.000 m2 i alt og går
meget tæt på søen. Samtidig går det ind foran matr. 1x,
som dog har samme ejer. Forvaltningen har foreslået
udlagt ca. 1.000 m2 syd for Herredsvejen. Dette burde
være stort nok til 1-2 dobbelthuse, der typisk laves på
400 m2 grunde.
Sammen med matrikel 1x (Herredsvej 94) vil der være i
alt ca. 1.700 m2, svarende til 4 grunde á 425 m2.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen ikke
imødekommes.

(5) (5) foreslår, at udvide boligområdet ved Rishøjen
nord for Bjerregrav, så der kan udstykkes større
grunde på ca. 1.200-1.300 m2.

Forslaget er indarbejdet i det materiale, der er sendt ud i
fordebat. Der er ikke modtaget bemærkninger hertil.
Forvaltningen vil arbejde videre med forslaget, som
også kræver en ændring af lokalplan B-111 for
Bjerregrav.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes.

Bjerring
(6) (6) er imod udstykning ved Vindumvej. De 8

nærmeste naboer ønsker ikke, at området udstykkes,
da de mener at,
- Bjerring har en naturlig landskabelig grænse mod
det åbne land i dag, jf. lokalplan
- det vil gå ud over deres udsigt over området
- der ikke er opbakning i byen til udstykningen
- det vil blive en by udenfor byen
- de frygter øget trafik

Det foreslås i stedet for at udstykke syd for
Bjerringbro mellem Skibelundvej og Gudenåen, hvor
der allerede er udarbejdet en lokalplan for ca. 50-60
boliger (se kort på næste side).

Det er korrekt, at udstykningen landskabeligt vil ligge
adskilt fra Bjerring, men den vil ikke tage udsigt fra
naboejendommene ved Vindumvej og Dyrupgårdsvej.
Landskabeligt ligger området lavt ved Vindumvej med
stigende terræn mod nord (se kort på næste side).
Trafik fra ca. 10 boliger vil ikke være væsentlig.

Det kan drøftes, om der er behov for flere boliger i
Bjerring. Befolkningsudviklingen er svagt faldende
(168→157 i 2032), men landsbyen har en levende
karakter og virker velholdt. Bjerring ligger meget tæt på
Bjerringbro.
Forvaltningen foreslår at området med en justeret
afgrænsning indgår i den videre planlægning (se
bemærkning 7).

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes
delvist. Området fastholdes, men
justeres i afgrænsning og kun den
sydvendte skrænt indgår.
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(7) (7) Ejerne ønsker området udvidet mod nord, øst og
vest til ca. 5,7 hektar.
Som minimum ønskes hele matrikel 19q, 19r og 19h
udlagt til boligformål, men helst også dele af
nabomatrikel 9b mod nord og vest (se sort stiplet
streg på kort på næste side)

Udstykningsskitse med 14 grunde og et grønt
område mod øst er vedlagt.

De påskønner, at Byrådet har besluttet at igangsætte
planlægningen

Ejerne ønsker fiskeret fra hovedejendommen
tilknyttet de nye boliger.

Områdets terræn falder markant. Den nordlige del udgør
en bakketop, som vil ligge meget synligt i landskabet, jf.
bemærkninger fra indsiger 6.

Forvaltningen vurderer det mest oplagt at bygge på den
sydvendte skråning. Arealerne nærmest Vindumvej mod
syd ligger lavt. Her kan blive en udfordring med
håndtering af vand.

Det virker fornuftigt at udlægge den østlige side (skrænt)
som ubebygget grønt område. Hele området er udlagt
som økologisk forbindelseslinje i gældende
kommuneplan.

Forvaltningen foreslår at justere afgrænsningen af
området mod øst og vest, men ikke udvide mod nord, jf.
gul streg (2,5 hektar) på næste side. Samtidig foreslår
forvaltningen at arealer angivet med prik-signatur
udlægges som grønt område.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes
delvist, så afgrænsningen justeres
mod øst og vest og vil indgå i den
videre planlægning. Arealer med
priksignatur foreslås udlagt som
grønt område.
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Fiskeret reguleres ikke i planlægningen, men kan sikres
ved privatretslig servitut.

Løgstrup
(8) (8) ejer arealer nord for område C i Løgstrup Ejerne

vil gerne byudvikle arealerne og henviser til
illustrationsplan i lokalplan 318 for området ved
Vordevej

Samtidig spørges til muligheden for at bygge et
parcelhus på Hjarbækvej 55 (jordlod midt i området).

Økonomiudvalget besluttede i forbindelse med fordebat-
materialet, at der samlet set skulle udvikles ca. 10
hektar i Løgstrup, svarende til ca. 100 boliger ud over de
115, der er plads til indenfor gældende
lokalplaner/kommuneplaner.

Område C ligger indenfor kystnærhedszonen og er
udpeget som værdifuld natur. Området nord for område
C er stærkt kuperet.
Forvaltningen foreslår at flytte afgrænsningen af område
C mod nordøst til gul streg (4,1 ha), så der tages større
hensyn til terræn. En eksisterende bolig på Hjarbækvej
57 kan evt. indarbejdes i boligområdet.
Området kommer samtidig fri af en større
regnvandsledning på tværs af området (blå streg).

Parcelhus på Hjarbækvej 55 bør ses i sammenhæng
med justeret område C og ikke foregribe planlægningen.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes
delvist, så dele af arealet nord for
område C inddrages i
planlægningen og område C
indskrænkes mod syd og vest.
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(9) (9) foreslår, at kommunen køber Fægteborg Skov i
Løgstrup. Mange bruger skoven rekreativt og
potentialet til børnehaver/skole/borgeres brug kan
udvikles.
Et privat salg vil forhindre offentlig brug.

Forvaltningen vurderer, at skoven er bynær og har
potentiale til rekreativt brug. Der er byudviklet på 3 sider
af skoven og med område E vil dette øges yderligere.

Klima- og Miljøudvalget har den 29. september 2016
(sag nr. 21) besluttet, at Kommunen som udgangspunkt
er interesseret i at købe skov i bynære områder - hvis
der samtidig frasælges andre skovområder.

Forvaltningen har inviteret ejer af skoven til et møde for
en nærmere afklaring af mulighederne for køb.

Byrådet har taget tilbuddet til
efterretning og undersøger evt.
køb nærmere.

Bemærkningen medfører ikke
ændringer i planlægningen.

(10) (10) er bekymrede for om deres landejendom vil blive
inddraget i byzone. De bor mellem område E og byen
og har hestehold.

De påpeger at byudvikling ved område E medfører
mere trafik gennem Løgstrup.
Område A, B og C ligger bedre trafikalt.

I forbindelse med kommuneplanlægning af område E vil
der ikke blive taget stilling til, om naboejendommen skal
inddrages i byzone.

Stillingtagen hertil vil ske i forbindelse med
lokalplanlægning, når dette bliver aktuelt.

Generelt har kommunen mulighed for at dispensere til
dyrehold, særligt til heste – også selvom ejendommen

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen ikke medfører
ændringer af den kommende
kommuneplanlægning.
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Alternativt foreslås det at byudvikle et områder ved
Romlundvej/ øst for Bovictus f.eks. til seniorboliger.

overføres til byzone.
Området ved Romlundvej/øst for Bovictus er allerede
udlagt til boligområde i en ældre lokalplan nr. 20 – dog til
parcelhuse på mindst 700 m² grunde.
Arealet ejes af Bovictus, som ikke har vist interesse for
at udvikle området til boliger.

(11) (11) foreslår, at udvide område C i Løgstrup mod
nord. De øvrige områder A og E foreslås fastholdt.

Arealet nord for område C er meget kuperet med
markante slugter. Området ligger indenfor
kystnærhedszonen og er udpeget som værdifuld natur.
Som udgangspunkt bør der kun udvikles i disse
områder, hvis der ikke er andre muligheder.
Der er dog kort afstand til skolen fra området (via
banesti).

Forvaltningen foreslår at flytte afgrænsningen af område
C mod nord, men ikke udvide området (se
bemærkninger til indsiger nr. 8, gul streg).
Derved placeres byggeri med afstand til Hjarbækvej og
naturen i området bevares delvist.
Områdets ejere inviteres til et møde.

Område A ved Hovedgaden foreslår forvaltningen at
udelade af den videre planlægning. Området ligger tæt
på virksomheden Geovent, og der er gang i planlægning
af andre boligområder i den vestlige del af Hovedgaden.
Desuden går en stor spildevandsledning tværs over
området.

Totalt bliver det samlede arealudlæg i Løgstrup ca. 10
hektar (justeret område C og E), som besluttet af
Økonomiudvalget 15. nov. 2017 (sag nr. 10).
Se også bemærkninger til indsiger nr. 12.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes
delvist. Område C forflyttes mod
nord og område E bevares med 6
ha i den videre planlægning.
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(12) 9 naboer til område E foreslår området reduceret
mod syd til ca 6 hektar (= 2 hektar udelades)

De bemærker
- at der er øget risiko for at støde på

arkæologi, der kan fordyre byggemodningen,
- den sydlige del af området har kraftigt

terrænstigning og hensyn til gravhøje,
- der er fantastisk udsigt fra den sydlige del af

område E til Hjarbæk Fjord,
- at det vil betyde en væsentlig landskabelig

påvirkning, hvis der bygges på det høje areal,
der virker som et kendetegn i byen,

- at området bruges som kælkebakke med
forbindelse til fællesareal på Villlumhøj

Endvidere foreslår de til ny planlægning
- at huse kun opføre i 1 etage
- at adgang + p-plads etableres fra Kølsenvej
- at der etableres en brandvej/afstand langs

østsiden af Villumhøj
- at der etableres bænke mm v/gravhøjene

Forvaltningen foreslår bemærkningen imødekommet, så
arealet reduceres til ca. 6,3 hektar. Derved mindskes
den landskabelige påvirkning og det sydligste areal
bevares som grønt område omkring gravhøje.

Forvaltningen har bedt museet uddybe risikoen for at
støde på arkæologi. Det er svært at sige præcist, så
længe området ikke er prøvegravet.
Der er betydelig risiko for arkæologi i hele området, men
den intensive bebyggelse fra oldtiden, som beboerne
refererer til, ligger nord for Kølsenvej og 500 meter
nordøst for område E.
Det kan anbefales at prøvegrave området inden
planlægningen afsluttes.

Udsigtspunkt, kælkebakke og stiforbindelse til de to
sydlige boliggrupper på naboareal bevares ved at
udelade de 2 sydligste hektar.

Vejadgang til området forventes at blive fra Kølsenvej.
Øvrige detailforhold reguleres i en lokalplan.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes.

Møldrup
(13) Beboerne på Ahornvej øst for det foreslåede område

har formuleret fælles bemærkning:

De vil ikke hindre byens vækst og foreslår:
- lavt byggeri/1-plans huse
- at der skabes afstand til Ahornvej ved at

etableres en sti og lav beplantning langs
østsiden af det nye område.

Generelt udlægges nye boligområder som blandede
boligområder, hvor boligtypen først konkretiseres i den
efterfølgende lokalplanlægning.
I mindre byer udlægges nye boligområder som regel kun
til åben-lav og tæt-lav i indtil 1½-2 etager (B4-områder).
Forvaltningen foreslår, at det fastlægges i
kommuneplantillægget, at byggeri max. må opføres i 2
etager.

Det vurderes muligt at indarbejde en sti og beplantning
langs østsiden af det nye boligområde i en lokalplan.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes
delvist, så byggeri kun må
opføres i indtil 2 etager.

(14) (14) bemærker, at det foreslåede nye boligområde
omfatter en lille del af deres grund.

De er bekymrede for om kommunen vil opkøbe deres
ejendom og hvordan det påvirker deres
ejendomsværdi.
Spørger om de kommer i byzone og om det bliver
højhuse eller lavere byggeri

Forvaltningen foreslår, at afgrænsningen justeres til
matrikelskel, så Vestergade 35 holdes fri af
planlægningen (gul streg).

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen imødekommes.
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Ejendomme udenfor området vil ikke blive reguleret af
planlægningen eller overført til byzone.
Etageantal foreslås max. 2, jf. bemærkninger til indsiger
nr. 13.

(15) (15) bemærker, at de er byfornyelsespotentiale i et
centralt område ved Jernbanegade 8-12 i Møldrup.
Ejerne vil gerne medvirke til at omdanne disse
ejendomme.

Forvaltningen foreslår, at bemærkningen tages til
efterretning og undersøges nærmere i forbindelse med
nye byfornyelsestiltag.
Området er i gældende kommuneplan 2017-2029 udlagt
til centerformål (rammeområde MØLD.C1.01). Her må
både være åben-lav, tæt-lav og etageboliger i indtil 2
etager (2½ etage for etage) samt liberale erhverv. En
omdannelse af de tre ejendomme er således i
overensstemmelse med gældende planlægning.

Byrådet har besluttet, at
bemærkningen ikke giver
anledning til ændringer i
planlægningen.


